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Pedagoško društvo v Krškem je 
praznovalo v nedeljo, dne 2. t. m , svojo 
p e t i n d v a j s e t l e t n i c o . Lep dan je bil to 
ne le za vse krške tovariše, ampak tudi za 
učitelj stvo vsega okraja. Žal, da je prevelika 
oddaljenost marsikoga obdržala doma. Tudi 
naša znana žepna mizerija je bila kriva, da se 
učiteljstvo ni moglo polnoštevilno udeležiti 
redkega slavja. Vseeno nas je bilo pa pri zbo
rovanju nad trideset, popoldne pri koncertu 
pa mnogo nad petdeset učiteljev in uči
teljic. 

Zborovanja se je udeležilo poleg učitelj
stva mnogo učiteljskih in šolskih prijateljev, 
kar je gotovo dobro znamenje za našo stvar. 
Med udeleženci smo videli zastopnika hrvaške 
učiteljske „Zaveze" in „rLv. ped. književnega 
zbora", mnogo učiteljstva iz zelene Štajerske, 
lepo število uradnikov in meščanov, 

Zborovanje je otvoril tovariš Dragotin 
H u m e k , ki je v navdušenih besedah po
zdravljal tovariše in šulske prijatelje. Nato je 
predstavil zborovalcem cand. phil A. S o v r e t a, 
ki je nalašč za našo petindvaisetletnico se
stavil predavanje „T o 1 s t o j " . 

Ne moremo se spuščati v podrobnosti 
tega krasnega predavanja in rečemo samo, da 
naj društvo še večkrat preskrbi za zborovanja 
predavateljev, ki bodo znali govoriti tako lepo, 
gladko in poljudno in ki se bodo znali tako 
potopiti v svojo nalogo, kakor je to zn-A go
spod Sovre. Omenjam, da je društvo iidalo to 
predavanje v posebni brošuri, ki ima kot pri
logo slavno sliko Elija Eepina : „Toltoj orje". 
V tej brošuri je tudi popisano 25 letno dru
štveno delo. 

Drugi je poročal tovariš Maks H o č e 
v a r o 25 letnem društvenem delu. Iz tega 
poročila smo posneli, da se je društvo več čas 
svojega obstanka trudilo, da po možnosti vrši 
nalogo, ki si jo je postavil že društveni usta
novitelj Frančišek G a b r š e k. V 25 letih je 
imelo društvo vsepolno predavanj in razprav 
pedagoškodidaktične, narodnogospodarske in 
poučne vsebine. Izdalo je lepo število knjig z 
najraznovrstnejšo vsebino in je sploh stremilo 
za napredkom učiteljstva. 

Vse poročilo je kazalo, da hoče učitelj
stvo naprej in ne nazaj in da obsoja ono tova
rištvo, ki išče prijateljev pri nasprotnikih uči
teljstva, svoje vrrite pa prezira. R e s , 
s k r a j n i č a s j e , d a b i z a č e l o 
n a p r e d n o u č i t e l j s t v o g o v o r i t i 
g l a s n o i n o d k r i t o , n e g l e d e n e 
n a l e v o n e d e s n o . C e s m e j o n a š i 
n a s p r o t n i k i n a g l a s l a g a t i , 
s m e m o t u d i m i g l a s n o g o v o r i t i 
r e s n i c o i n p o k a z a t i s v e t u , d a j e 
u č i t e l j s t v o s a m o s t o j e n s t a n , 
k i m u g r e z a p o š t e n o d e l o po
š t e n o p l a č i l o i n k i n e s m e b i t i 
o d v i s n o o d t e a l i o n e s t r a n k e . 

Koncem zborovanja smo volili društveni 
odbor za prihodnje poslovno leto. V odbor so 
bili izvoljeni tovariši Drag. H u m e k , Maks 
H o č e v a r , Leop. L e v s t i k , Ivan M a 1
n a r i č , Karel R o s t o h a r in tovarišici 
Pavla Z i r e r j e v a in Malči K o b a u o v a. 

Ob 1. uri popoldne smo imeli v gostil
niči pri Gregoriču skupen obed. Dasi je bil 
obed preprost in brez šampanjca — tega si 
lahko privoščijo gospodje, ki vihtijo nad nami 
bič in pritrgujejo delavcem učiteljem zasluženo 
plačilo — so v prijateljskem pogovoru in ob 
obligatnih napitnicah hitro tekle uiice in treba 
se je bilo odpraviti h k o n c e r t u v sokolski 
dvorani. 

Za to priliko so krški tovariši in tova
rišice primerno okrasili prostorno dvorano. 
Res prostorna je dvorana, a bila je skoraj 
premajhna za toliko obiskovalcev. Od vseh 
strani se je zginilo skupaj mnogo nad dvesto 
prijateljev godbe in petja. Vzpored je bil i?" 
bran in lep. Pri prvi točki je nastopil števil«"1 

mešan zbor v Foersterjevi „Domoviui". Zbor 
je pel dobro in precizno, kar gre zasluga p8* 
vovodji K o s u . Omenjamo posebno tovariš* 
Humka, ki je s svojim lepim glasom pel te
norski šolo. Pri drugi točki nas je gospa K 0' 



t o t o v a v težki skladbi „Valse de V Opera 
ffaust" od Liszta naravnost frapirala. Njena 
*mperamentnost v igranju, njeno spretnost v 
rstih je občinstvo očarala, kar je izpričevalo 

Lvdušeno odobravanje. Takega igranja ne 
ijšimo vsak dan in upamo, da bomo imeli še 

kdaj priliko občudovati tehnično dovršeno 
igranje gospe Kokotove. Pri „P a s t i r j u" 
0d Ferda Juvanca nam je moški zbor s svo
jjmi izborniini solisti (tovariš Humek in gosp. 
Vargazon) pokazal, da je zmožen za izvajauje 
j e težjih in večjih skladb. V naslednji točki 
if0o se divili izbornemu violinistu tovarišu 
tj r o s t u. V „Ch. de Beriotovem koncertu" 
JJ gosli in v „Serenadi" od Drdle nam je 
pokazal avoje velike zmožnosti in svoje izredne 
nadarjenost. Burno odobravanje mu bodi naj
jepša zahvala in vzpodbuda k nadaljnera ne
govanju lepe umetnost. Omenimo naj tudi 
gospo K o k o t o v o , ki ge je spremljala na 
klavir)" tako lepo, kakor je on sam igral. Pri 
zadnji točki je nastopil zopet mešan zbor v 
krasnem Schwabovem valčku „Dobro jutro". 
Zbor je v izvajanju prekašal skoraj samega 
sebe in tudi oba spremljevalca (tovarišica Pil
]er in g. Cander) sta spremljala diskretno in 
fino. 

S tem se je končal koncert, ki je bil go
tovo izmed najlepših, kar smo jih slišali v 
grškem. Čestitati je le pevovodji Kosu, ki 
razpolaga s tako dobrimi pevci, da se mu je 
posrečilo v tako kratkem času naučiti toli 
težke zbore. 

Po koncertu smo se zbrali na prijateljski 
sestanek na Gregoričevem vrtu. A ta sestanek 
se je v najkrajšem času izpremenil v pravi 
tabor, ker nihče ni odšel, ampak je hotel še 
vsakdo nekoliko posedeti pri znancih in pri
jateljih. Ločili smo se naposled. Drug za dru
gim so odhajali vozovi. T a d a u j e l a h k o 
v s a k d o v i d e l , d a n i o s a m l j e n o 
u č i t e l j s t v o i n d a l a ž e j o o n i , 
k i p r a v i j o , d a l j u d s t v o n e m a r a 
n č i t e 1 j s t v a. 

Naj pa lažejo! Saj je laž njihov naj
boljši del, ki jim ne bo odvzet! 

štajersko. 
Šmarko-rogaško učiteljsko društvo 

je zborovalo 6. t. m. pri sv. Križu na Slatini. 
Predsednik pozdravlja med drugim novega uda 
A C a n j k a z Zusma, ki pa je društvu že 
star znanec, in gosta tov. G o s a k a in gdč. 
J u r k o v i č e v o . Nazadnje so se vzeli do
pisi „Zveze slov. učiteljev in učiteljic na Šta
jerskem" in zahvala knjižnice slovenskih mari
borskih učiteljiščnikov, ki se zahvaljujejo za 
poslane knjige. 

Kot poročevalec o Zvezini skupščini opo
zarja tov. F 1 e r e na znamenitejše sklepe in 
resolucije. Glede izpremembe Zvez. pravil pri
poroča, naj se določijo trije društveniki, ki z 
drugimi tovarišimi došla pravila pregledajo, 
določijo referenta, ki sestavi vse želje in na
svete skupaj, o teh poroča pri enem pozimskih 
zborovanj, da kratko precizirano mnenje o pra
vilih lahko pošlje Zavezinemn vodstvu v dolo
čenem roku. Poročevalčevo mnenje je, da edino 
tako lahko dobimo pravila, ki bodo vsestran
sko ustrezala svojemu namenu. Temu se pri
trdi in se določi za pregledovalce za šmarski 
okraj K u r b u s in K o r b a r , za rogaški 
S e k i r n i k. 

Pri poročilih o Zavezinih listih se oglasi 
k besedi tov. G o s a k , ki želi, da bi se fi
nance zlasti pri „Tov." kmalu in popolnoma 
sanirale. Mnenja je, naj bi zahtevala Zaveza 
od vseh učiteljskih društev, da naj bi se v 
niih to vprašanje temeljito razmotrivalo in pri
šlo s konkretnimi sklepi na dan pri prihodnji 
Zaveziui skupščini. V ta namen naj se izvoli 
pri vsakem društvu pododbor, ki naj ima na
Mščevanje in plačevanje svojih udov v evidenci 
in ki naj obenem zbira in stavi predloge za 
sanacijo. O predmetu se je vnela živahna de
bata, v katere so posegli K u r b u s , Š u 
n i e r in F l e r e ; končno se pritrdi Gosa
kovemu predlogu in se določijo za ta pododsek 
*a šmarski okraj Š u m e r in F l e r e , za ro
gaški S o t o š e k. 

Kot zastopnik učiteljstva v okr. šolskem 
svetu šmarskem poroča tov. K u r b u s . Ome
nja politiko in njen vpliv in precizira svoje 
stališče. Tov. S e k i r n i k pa ne poda poro
čila, ker so v njegovem rogaškem okolišu tudi 
nemški tovariši, ki so udje nemškega društva 
tsr naznani, da se skliče v Rogatcu vse roga
če slov. in nemške tovariše ter bo tamkaj 
poročal. 

Prihodnje zborovanje se vrši zopet pri 
?y Križu še pred 15. avg. t. 1. Govorilo se 
J e ° tem, naj bi bilo v četrtek ali v nedeljo 
°:er imajo nekateri tovariši ob četrtkih šolo. 
. a se izogne vsem morebitnim neprilikam, se 
J8 sklenilo na F 1 e r e t o v predlog prositi 
društvenim potom pri šmarskem in rogaškem 
olfr. šol. svetu, naj se dovoli vsem onim, ki 
8e zborovanj res udeleže, da so tisti dan prosti. 

Skupen obed in izprehod k promeuad
■jemu koncertu na Slatino je zaključil nov lep 
dan v zgodovini šmarskorogaškega učit. društva. 

—e. 


